
 
 
 
 
 
 
 
  
 
ΕΠΕΡΩΤΗΣΗ ΓΙΑ ΤΟ ΠΡΟΓΡΑΜΜΑ ΕΝΙΣΧΥΣΗΣ ΤΩΝ ΠΟΛΥ ΜΙΚΡΩΝ ΚΑΙ 
ΜΙΚΡΟΜΕΣΑΙΩΝ ΕΠΙΧΕΙΡΗΣΕΩΝ ΚΑΙ, ΕΥΡΥΤΕΡΑ, ΓΙΑ ΤΗΝ ΥΛΟΠΟΙΗΣΗ 
ΤΟΥ ΕΣΠΑ 2014-2020, ΠΡΟΣ ΤΟΝ ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΡΧΗ κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟ 
ΤΖΙΤΖΙΚΩΣΤΑ 
 
 
Κύριε Περιφερειάρχη, 
Μετά την δημοσίευση της σχετικής πρόσκλησης ένταξης, που υπογράφετε 
εσείς( Ενίσχυση μικρών και πολύ μικρών Επιχειρήσεων που επλήγησαν από τον 
Covid-19 στην Κεντρική Μακεδονία, κωδ. 202.3c), άνοιξε ήδη η πλατφόρμα 
κατάθεσης των σχετικών αιτήσεων επιχορήγησης, για έξοδα κίνησης. Υπάρχουν όμως 
μια σειρά από ασάφειες και απορίες, ειδικά για το συγκεκριμένο πρόγραμμα, αλλά 
και ευρύτερα, για την υλοποίηση και αξιοποίηση του ΕΣΠΑ 2014-2020 : 
 
Επερωτάστε συνεπώς: 
 
1. Γιατί εξαιρούνται οι επιχειρήσεις με έξοδα κίνησης έως 10.000 ευρώ; Με ποιό 
κριτήριο επιλέχθηκε αυτό το «κατώφλι» ;  Πόσες χιλιάδες ελεύθερων επαγγελματιών 
εξαιρούνται, εκ΄ προοιμίου  με αυτή τη ρύθμιση; 
 
2. Γιατί εξαιρούνται κωδικοί συναφείς με κωδικούς που μπορούν να ενταχθούν, όπως 
για παράδειγμα ο ΚΑΔ 46.38 που αφορά εμπόριο τροφίμων; 
 
3. Γιατί δεν έγινε ταξινόμηση και αναλογική κατανομή του διανεμόμενου ποσού των 
150.000.000 ευρώ ανά μονάδες εργασίας και κατανέμεται ενιαία, ώστε να 
ωφελούνται οι μεγαλύτερες επιχειρήσεις εις βάρος των μικρότερων; 
 
4. Το ποσό αυτό, των 150 εκ. ευρώ, θα κατανεμηθεί αναλογικά στις δικαιούχες 
επιχειρήσεις, αν τα συνολικά τους δικαιώματα το υπερβαίνουν ή ο πρώτος της 
κατάταξης θα πάρει το σύνολο που δικαιούται κ.ο.κ., ώστε τελικά να μην 
επιχορηγηθούν και όλοι όσοι καταφέρουν, παρά τα εμπόδια, να  «ενταχθούν»; 
 
5. Στο άξονα 3 του ΕΣΠΑ Κεντρικής Μακεδονίας, στον οποίο εντάσσεται η 
συγκεκριμένη δράση και, ειδικότερα, στην κατηγορία 3.c.1., το συνολικό ύψος της 
διαθέσιμης δημόσιας δαπάνης είναι  12.656.000 ευρώ, ενώ ήδη υπάρχει υπέρβαση 
αφού υπάρχουν προηγούμενες προσκλήσεις ύψους 32.000.000 ευρώ. Από ποιους 
κωδικούς του ΕΣΠΑ θα βρεθούν τα χρήματα και γιατί δεν είχαν αξιοποιηθεί ως τώρα, 
ώστε η Περιφέρεια να αντλήσει, για το συγκεκριμένο πρόγραμμα, άλλους πόρους; 
6. Η Περιφέρεια διαβεβαιώνει ότι η δράση στήριξης έχει λάβει την έγκριση των 
αρμοδίων αρχών. Επικαλείται δε και την ανακοίνωση 19.3.2020/(2020) 1863 της 
Ευρωπαικής Επιτροπής, η οποία προβλέπει τις δυνατότητες εξαιρέσεων, λόγω 



πανδημίας, για χορήγηση επιχορηγήσεων στο 100% του ποσού. Η οδηγία αυτή όμως 
αναφέρει ότι δεν μπορούν να δοθούν τέτοιες επιχορηγήσεις, αν αυτές αφορούν 
συγκεκριμένη γεωγραφική περιοχή ή/και συγκεκριμένους τομείς δραστηριότητας. 
Έχει διασφαλίσει η Περιφέρεια ότι δεν θα υπάρξει ζήτημα, αφού δεν μετέχει 
ολόκληρη η χώρα στο πρόγραμμα; Έχετε μεριμνήσει γι΄αυτό, δεδομένης και της 
ιδιότητάς σας του προέδρου της ΕΝ.ΠΕ.; Έχει διασφαλίσει η Περιφέρεια ότι δεν θα 
υπάρξει ζήτημα από την εξαίρεση συναφών κωδικών; Ποιοι κωδικοί εξαιρέθηκαν και 
γιατί; 
 
7. Στην ειδική συνεδρίαση του Περιφερειακού Συμβουλίου τον Ιούνιο, η οποία έγινε 
κατόπιν αποδοχής από εσάς σχετικής δικής μας πρότασης, για τα θέματα τουρισμού 
και πολιτισμού λόγω της υγειονομικής κρίσης, είχαμε προτείνει ως Παράταξη, τα άνω 
των 300.000.000 ευρώ που λιμνάζουν αδιάθετα και μη συμβασιοποιημένα, στο ΕΣΠΑ 
2014-2020 της Κεντρικής Μακεδονίας, να κατευθυνθούν στο Ταμείο 
Φερεγγυότητας( ή/και στο ΕΤΕΑΝ), ώστε να μπορέσουν να μοχλευτούν και να 
πολλαπλασιαστούν και, φυσικά, να κατευθυνθούν στις επιχειρήσεις της Κεντρικής 
Μακεδονίας για επενδύσεις και στήριξη. Εξακολουθούμε να ζητούμε από τότε, να 
πραγματοποιηθεί ειδική συνεδρίαση του Περιφερειακού Συμβουλίου, με την 
συμμετοχή των παραγωγικών και επιστημονικών φορέων, ώστε να συναποφασισθούν 
οι προτεραιότητες για την ολοκλήρωση του τρέχοντος ΕΣΠΑ, για το νέο ΕΣΠΑ 2021-
2027 και την αξιοποίηση του Ταμείου Ανάκαμψης και των λοιπών χρηματοδοτικών 
εργαλείων. Είναι στις προθέσεις σας, η διενέργεια αυτής της ειδικής συνεδρίασης; 
 
8. Γιατί η διαπαραταξιακή επιτροπή, για την αντιμετώπιση της πανδημίας, που 
συγκροτήθηκε, μετά από προτάσεις της αντιπολίτευσης και δική σας απόφαση, τον 
Απρίλιο, δεν συνεδρίασε ποτέ; 
 
9. Έχουν ανακληθεί το με Α.Π. 55966/02.06.2020 έγγραφο του Υφ. Ανάπτυξης κ. 
Τσακίρη και η με Α.Π. 1046/29.05.2020 επιστολή του Υπ. Ανάπτυξης κ. Άδωνι 
Γεωργιάδη, προς εσάς, με τα οποία δεσμεύει η Κυβέρνηση, 215.400.000 ευρώ από 
την Κεντρική Μακεδονία; Γιατί, ενώ το αρχικό ποσό του ΕΣΠΑ 2014-2020 για την 
Κεντρική Μακεδονία ήταν 1.009.936.978 ευρώ, στην επικαιροποιημένη ενημέρωση 
της 1ης/9ου/2020, στην επίσημη ιστοσελίδα της Περιφέρειας, αναγράφονται 
894.840.260 ευρώ; Τα υπόλοιπα 115.096.718 ευρώ πού "χάθηκαν"; Συνολική 
απώλεια δηλαδή 330.496.718 ευρώ !!! 
 
10. Τα 35.000.000 ευρώ, με τα οποία επιδοτεί, για προσλήψεις προσωπικού, μονάδες 
υγείας, η Περιφέρειά μας, από ποιόν κωδικό θα δοθούν; Γιατί δεν διεκδικείτε να 
χρηματοδοτήσει το Κράτος τις προσλήψεις αυτές, όπως έχει υποχρέωση και έχει 
δεσμευτεί ο ίδιος ο Πρωθυπουργός, ώστε να μην χαθούν αυτά τα χρήματα από την 
Κεντρική Μακεδονία; Υπάρχει αλλαγή στάσης και άρνηση της Κυβέρνησης να 
χρηματοδοτήσει τις αναγκαίες προσλήψεις και την υποκαθιστά η Περιφέρεια; 
 
 Με εκτίμηση, 
Οι Περιφερειακοί Σύμβουλοι 
 
Χρήστος Παπαστεργίου 
Χρήστος Τζιουβάρας 
Γεώργιος Τρελλόπουλος  


